
 

 

 

 

Acta de l'Assemblea Oberta 

 

Dissabte 11 d’octubre de 2014 

10.00 a la Sala d’Actes del Poliesportiu Municipal 
 

1. Breu anàlisi de la feina feta 2011-2014 

Es fa un repàs del document de l’anterior assemblea oberta penjat al 
web i distribuït en paper als assistents.  
La valoració a nivell institucional és que s’ha fet un salt qualitatiu respecte 
l’anterior legislatura, ja que s’ha assolit una capacitat de plantejar 
propostes concretes molt superior. Hem tingut mancances a l’hora 
d’incidir en alguns temes importants pel pacte tàcit entre govern i PP.  
Valoració de les campanyes: Hi ha hagut implicació d’un grup de gent que 
no seguia el dia a dia de l’assemblea permanent però sí que s’ha implicat 
en campanyes de temàtica concreta. D’altra banda, cal destacar el treball 
amb altres col·lectius de la vila. 
Es considera que la principal mancança d’aquesta legislatura ha estat 
comunicativa, ja que no s’ha aconseguit fer arribar al conjunt dels i les 
vilatanes la feina que hem fet. Tot i això, en els darrers mesos s’ha fet un 
esforç per ser més efectius en aquest aspecte. 
 

2. Presentació del document de Relacions Polítiques 

S’explica, tot seguint el document entregat als assistents, les trobades 
fetes i la relació amb els diferents partits i organitzacions polítiques: 
Iniciativa, EUiA, Podem-Podemos, Procés Constituent i el conjunt de 
l’Esquerra Independentista. 
 

3. Debat sobre quins objectius ens plantegem en la legislatura 2015-2019 

En primer lloc es repassen quines van ser les 10 prioritats de la CUP 
Molins de cara a les eleccions del 2011: 
_ municipalització de serveis 

_ reducció de sous i càrrecs de confiança 

_ creació d’un cens de pisos buits 

_ neteja de Collserola via un pla d’ocupació 

_ foment de les energies renovables 

_ creació d’un gran espai polivalent 

_ treball pel dret a l’autodeterminació  



_ aposta per transport públic local i interurbà 

_ creació d’una gran illa de vianants al Centre Vila 

_ Suport al comerç local 
 

A partir es comença a debatre sobre quins han de ser els 
objectius de cara a la legislatura 2015-2019, tot i que en aquest 

punt diferents intervencions fan referència a com s’han d’assolir 
aquests objectius i, en concret, a si la CUP s’ha de presentar a les 

eleccions en solitari o no. Recollim les intervencions:  
  

- S’han fet moltes coses però us heu trobat en un mur (o per ser oposició 
o per mancances pròpies de la institució i dels recursos de l’ajuntament), 
de manera que l’única manera de dur a terme les propostes és ocupant 
el poder. 
 

- La CUP està sent festejada per les altres organitzacions. No crec que hagi 
d’anar de la mà de les noves organtizacions que han sorgit. 
 

(Procés Constituent) - Es podria construïr un àgora, un espai neutral amb 
les organitzacions d’esquerres. Cadascú faria el que cregués però hi 
hauria d’haver un espai per pensar, per confluïr 

 

- És molt important plantejar-nos què hi anem a fer a l’ajuntament. Què 
volem aconseguir? Segons això sabrem amb qui hi podem anar. La 
participació ciutadana que promou l’Ajuntament és molt deficient. El cens 
de pisos buits i les polítiques d’habitatge també hauria de ser una 
prioritat nostra. 
 

- Un pacte forces d’esquerres els hi interessa als altres, no a la CUP. El 
partit que ha estat governant durant molts anys a Molins ara es vol rentar 
la cara però no podem anar de la mà d’ells sabent el que han fet, quan a 
més estan molt lluny de les nostres prioritats i maneres de fer política. A 
més, no hi ha cap garantia que canviin la seva manera de fer. 
 

- Quin és el sentit de presentar-se a les eleccions? A molts llocs es veu la 
CUP com un lloc de confluència dels diferents agents socials. Una 
candidatura revolucionària ha de ser conseqüència d’un moviment 
antagonista existent. Quin efecte pot tenir a nivell municipal haver de 
suportar un altre desgast d’un procés electoral com el del Parlament? 

 

-Abans de pensar en la candidatura hem de pensar en la base, en els 
fonaments. L’objectiu ha de ser conèixer com viu la gent de Molins, 
quanta gent ho està passant malament. A partir d’aquest anàlisi ens 



haurem de plantejar quines són les prioritats per solucionar els problemes 
del dia a dia. És a dir, cal saber quines són les necessitats de la població i 
actuar en conseqüència. 
 

- De cara a les assemblees temàtiques seria bo tenir aquesta recollida de 
dades per parlar amb coneixement de causa. 
 

- El Seminari Taifa establia com a les seves prioritats: Municipalitzar 
serveis, evitant que els privats es posin en allò que és públic i que 
n’obtinguin beneficis en comptes de revertir aquests guanys sobre la 
ciutadania. Una economia sostenible i verda des del cooperativisme. 
Unes partides econòmiques de contingència social. Uns Pressupostos 
participatius (pressupost que s’aprova i el que s’executa) Hem de debatre 
com portar-los a terme i quines aliances hem de teixir per aconseguir-los. 
 

(Podem): Crec que segueix sent necessari plantejar la lluita institucional. 
Les CUP han d’intentar que la institucionalitat es desplaci fora del carrer, 
que la legitimitat passi a la ciutadania i no es quedi al ple. Els moviments 
socials no tenen la maduresa suficient per assumir aquesta tasca. 
L’Ajuntament no excerceix el control sobre els serveis que té 
externalitzats. 
A Molins, la unitat ciutadana no és compatible amb un front d’esquerres 
dels partits polítics. El cercle de Podem no veu gens encertat anar de la 
mà d’ICV. 
 

- Hem d’aconseguir que la gent estigui informada, que estigui 
mobilitzada -no n’hi ha prou amb anar a votar cada quatre anys- i que les 
seves demandes es portin a la pràctica, canalitzant-les a través de 
pressupostos participatius, assemblees ciutadanes,… Òbviament cal lluitar 
contra la crisi i, quan a temes concrets, cal seguir treballant per 
aconseguir els objectius del 2011. 
 

(Procés Constituent): Sobre el tema de reducció sous i càrrecs us haurieu 
d’aplicar el que dieu, per principis i honradesa us haurieu de baixar el 
sou. 
Dues assembles obertes l’any són molt poques, us haurieu d’obrir més. 
 

(CGT): És una mala idea per la CUP fer un front unitari d’esquerres. Vau 
entrar amb molta força a la últimes eleccions, sou desitjats pels de més 
amunt i pels de més avall. Si vas com a front d’esquerres fas molta feina 
però altres s’acaben posant les medalles i fas difusa la teva ideologia. Al 
carrer pots confluir amb vagues, manifestacions etc, però de cara a les 



eleccions és un risc molt gran pel poc que es pot guanyar. El més 
important és mantenir els principis. 
 

(ANC): Crec que es comparteixen objectius entre ANC i CUP, però no 
entenc perquè la CUP ha estat absent a la ANC Molins. Recordo que a les 
consultes populars per la independència hi havia molta gent jove i us 
trobem a faltar.  
 

- S’ha de fer política institucional però també política del dia a dia. Una 
feina molt necessària és la d’estar a prop de les persones, donar 
assitència legal, seguint el model anglosaxó del “regidor de barri”, més 
proper a la ciutadania. Cal impulsar eines per estar més a prop de la gent. 
Sobre el tema de l’ANC, per mi l’alliberament social i nacional han d’anar 
de la mà, no entenc l’un sense l’altre. 
 

- La CUP té “algo” especial, diferents actors s’hi senten interpelats, des 
d’un de la ANC fins un llibertàri. Sobre la confluència, com a principi mai. 
Si volem transformar la societat des de les arrels hem de plantejar-nos 
quines concessions fem i amb qui ens donem la mà. 
El municipalisme radical ha de crear institucions radicalment diferents, 
que permetin disoldre l’Estat des del nostre barri. Cal subvertir la realitat 
des de la nostra quotidianitat, des del nostre dia a dia hem de fer les coses 
tan radicalment diferents que siguin un punt de no retorn. 
 

- L’objectiu principal ha de ser trencar amb la relació entre representant i 
representat. La gent veu la CUP com una marca electoral més, que vota 
cada 4 anys i poc més. Hem de construir una alternativa amb una 
representativitat molt més àmplia. El repte és ampliar la base de gent 
implicada. Portem 4 anys preguntant-nos com articular aquesta 
participació, i hem intentat encabir gent en una estructura que ja teniem 
feta però potser caldria refundar-ho tot perquè tothom hi pogués trobar 
el seu espai.  
 

- Sobre aconseguir les dades, s’ha de dir que costa molt saber els 
números dels afectats, l’administració no té activats els canals de control 
i en molts casos ni els propis afectats fan el pas (p.e. tenim el cas de les 
persones desnonades que ni es posen en contacte ni amb l’Ajuntament ni 
amb la PAH). 
Sobre les assemblees obertes: hem tingut dificultats per aconseguir 
mobilitzar la gent i fer que participin més enllà dels moments 
trascendentals. 



Sobre els objectius, el que cal és fer una política diferent a la dels partits 
tradicionals. La CUP i els moviments socials han de construir una 
alternativa a aquesta manera de fer. Hi ha milers de persones que no 
estan organitzades i és aquí on s’ha de treballar. 
 

(ICV): La política va més enllà de les sigles dels partits, és una manera de 
treballar pel poble. Des del setembre de l’any passat ICV estem fent un 
treball de com ens organitzaríem (fer el relleu del partit, etc) i es va 
acordar aleshores que es treballaria per una proposta unitària d’esquerres 
a Molins de Rei. La trobada de confluència de les esquerres que vam fer el 
dia 4 va servir perquè diferents persones de procedències diferents 
parlessin del què és per ells fer política. Amb la CUP a l’Ajuntament, ja ens 
hem trobat en alguns temes en què estem d’acord. 
ICV té una actitud d’obertura, però si es vol veure això com una 
estratègia crec que és una manera de posar una pantalla, un mur, a les 
relacions entre les organitzacions. 
 

- Els objectius haurien de ser la municipalització, i fer un cens de 
persones amb necessitats (quins serveis cal cobrir com menjadors socials, 
tenir un pressupost per ajuts socials,...). 
Sobre l’ANC: Jo col.laboro a Òmnium però crec que són coses diferents, 
crec que la CUP ha de fer el que fa i l’ANC s’ha de mantenir com a 
organització social sense que els partits s’hi posin. 
El que més valoro de la CUP és que sigui antisistema: De fet això caldria 
explicar-ho bé i dir més alt i clar. 
Per cert, quan es parla de confluir amb algú, els de Podemos, qui sou? No 
us conec i és per valorar si té sentit o no. 
 

- En el seu moment un grup de joves vam participar a Molins per la 
Independència però al començament de l’ANC hi vaig ser però no em 
vaig trobar còmode perquè es centrava tot en el tema nacional i es 
deixava de banda el debat sobre el model social. 
Municipalisme: hem d’anar més enllà, cal cercar una coordinació a nivell 
nacional per incidir en temes d’àmbit més local. 
Confluència: És molt difícil per tot el que ha passat. Es demana ara unitat 
per part d’Iniciativa però quan el Pla Bolonya, el moviment estudiantil vam 
rebre molt dels Mossos -manats per Iniciativa- i mai des d’aquest partit no 
hi ha hagut autocrítica. Així que per aquest i altres temes de quan manava 
Iniciativa ara aquesta confluència és molt complicada. 
 



- Els objectius del 2011 segueixen vigents. Pagaria la pena veure quin grau 
d’acompliment s’ha aconseguit i cal afegir els nous que han sorgit durant 
aquests anys. Per exemple, el control dels serveis externalitzats és molt 
deficient, i això no passaria si el servei estigués municipalitzat. Per tant, 
revisar el programa del 2011 seria un bon punt de partida.  
 

Finalment, es fa un resum dels objectius que s’han anat comentant, amb 
l’afegit d’un dels assistents de tenir un model clar de Guàrdia Urbana. 
 

A continuació es fa un descans de 15 minuts. I després de la pausa es 
segueix amb el següent punt: 
 

4. Debat sobre l'estratègia electoral i de carrer per assolir els nostres 
objectius 

 

- Estic d’acord amb el que s’ha comentat abans que cal que hi hagi una 
relació més gran entre el que vol la gent i el que s’acaba fent a 

l’Ajuntament. 
 

(EUiA): Nosaltres portem un any a Molins, som poquets. Si que creiem que 
la confluencia té sentit, la situació actual és d’emergència social. Creiem 
que la confluència s’ha de fer discutint uns programes de mínims i uns 
codis ètics. S’ha de respectar la tradició dels partits i començar de nou. No 
ens podem quedar en el passat i tenir alçada de mires. 
El debat és fem alguna cosa per guanyar o ens quedem amb la nostra 
poesia? El sistema està més còmode amb 4 regidors “pepito grillo” que 
amb una majoria d’esquerra. 
 

(Podem): Responent, Podem Molins es va crear perquè tot i reconèixer el 
paper de la CUP creiem que hi havia un buit en la representació de la 
unitat popular (gent migrada que no es veu representada en el 
catalanisme però sí en la lluita pels drets socials). 
Hi ha municipis on la unitat popular és incompatible amb la unitat de 
l’esquerra, aquells municipis on l’esquerra ha tingut posicions de poder. 
En aquest sentit, el cercle de Podem de Molins té molt clar que no 
anirem amb Iniciativa. 
Hi ha ganes de canviar les coses, i aquestes s’han de canalitzar per aplicar 
canvis profunds. 
 

- L’objectiu no pot ser guanyar unes eleccions, sinó complir els objectius 
consensuats en assemblea. L’estratègia ha d’anar dirigida a treballar per 
complir aquests objectius. Les institucions municipals semblen estar fetes 



perquè res canviï. Potser l’ajuntament no és el lloc on hem de treballar 
per acomplir aquests objectius. 
Veig útil la confluència en temes concrets, on es puguin unir forces per 
treballar, però no per fer una candidatura amb un “programa de 
mínims”, ja que això vol dir que ja has renunciat a un munt de coses. 
 

- La CUP neix de l’acord de l’esquerra independentista de treballar seguins 
uns objectius (alliberament nacional, antipatriarcal, desenvolupament 
sostenible…) 
Creu que els objectius no s’han aconseguit ni de bon tros, per tant cal que 
la veu de l’esquerra independentista estigui a les institucions, i fent un 
pas endavant, ampliant la nostra base social i militant. Hem crescut des de 
la base, hem de reforçar l’aposta municipalista, i això no ho podriem fer 
diluïts en amalgames diversos. 
 

(Podem i SEPC): L’Esquerra Independentista (EI) i Podem no poden 
sacrificar la seva credibilitat confiant en un partit com ICV perquè ara diu 
que ha canviat. 
No crec que sigui oportú fer una candidatura unitària CUP i Podem però 
que hi haurà entesa és bastant evident, perquè la base comparteix 
inquietuts. 
 

- D’acord amb una intervenció anterior, l’objectiu no és guanyar sinó 
transformar. Les estratègies de carrer no només han de sortir d’una 
organització política de lluita institucional. Ja hem “confluit” amb Procés 
constituent i Podem amb la creació de l’observatori del deute. 
Tenim uns objectius filosòfics i uns altres concrets (petites victòries 
rupturistes i transformadores). I aquests objectius concrets tenen una 
vessant institucional i per poder-los  aplicar ens cal sumar majoria al ple. 
 

- Estem una mica cansats de l’argument de “borrón y cuenta nueva” per 
part de partits que volen pactar amb la CUP, amb responsables ficats en 
escàndols i que tenen unes estructures de funcionament totalment 
diferent a les de la CUP. Potser les bases tenen molt bona fe però la 
manera de fer política és radicalment diferent. 
 

- L’estratègia electoral ha de ser de carrer. El company d’EUiA ha parlat 
de la importància de si volem ser majoria o ens quedem amb la nostra 
poesia. Doncs, jo em quedo amb el treball del dia a dia al carrer, en 
l’organització de vagues i diferents accions -on per cert, no l’he vist- i si 
això és fer poesia, jo em quedo amb la poesia de no renunciar a res. 



Sobre l’ANC, mai havia vist un moviment tan ben considerat per un 
govern. 
 

- L’estratègia ha de ser el treball de base, l’anar acumulant gent. Dir que 
anem a guanyar és molt fàcil però cal gent que ho dugui a terme, que s’hi 
impliqui. Repassant els objectius que teniem al 2011 i que volem matenir, 
ja es veuen molts dubtes per trobar complicitats amb la resta de grups 
polítics de l’Ajuntament. 
 

- Heu de fer entendre al poble que per coses concretes us podeu posar 
d’acord a dins de l’ajuntament. S’ha de treballar amb les associacions de 
veïns i amb les entitats, parlar amb ells abans i després de les eleccions. 
 

- Anar a les associacions i entitats implica molta feina per part de la CUP i 
també interès per part d’elles, però ho considero una prioritat i hem de 
treballar per tenir un poble organitzat. Desgasta veure que no hi ha 
resposta a les mobilitzacions a vegades però s’hi ha de ser. 
Em provoca molt recel Podem, perquè ve de dalt i volen formar una 
base. La CUP és al revés, s’ha creat de baix a dalt. Nosaltres mai hem 
tingut l’atenció dels mitjans i ens avala el treball de formiga que hem anat 
fent. 
 

És probable que amb presència a les institucions no puguis transformar, 
però per transformar entre altres coses necessites estar a les 
institucions. La clau d’una aliança és que hi hagi objectius compartits, 
que aquests estiguin al carrer, socialitzats, perquè no siguin els objectius 
de la CUP si no que obeeixin a la voluntat popular. No han de ser 
objectius negociables en despatxos sinó objectius propis del poble. 
De cara als escenaris del maig 2015 volem uns ajuntaments compromesos 
amb construir un procés per fer un nou país. Un dels objectius ha de ser 
el compromís amb el procés independentista. 
 

(ICV): Crec que s’ha parlat massa a la lleugera sobre alguns temes que 
encara s’estan investigant. Sí que compartim una idea que és que volem 
treballar per la gent i no és que ara vinguem a buscar a la CUP per primer 
cop sinó que ja fa anys que vam venir a parlar i les converses no van reixir.  
 

 

5. Com ens organitzem a partir d'ara en els propers mesos? 

 

S’explica que des de l’assemblea permanent -que és oberta a tothom i 
que es reuneix setmanalment- es vol crear un grup de treball que treballi 



perquè les idees que han sortit avui es plasmin en unes línies de treball 
concretes. Qui hi estigui interessat/da només cal que ho comenti al final 
de l’Assemblea (o en qualsevol altre moment). També fa una crida a que 
cal més gent que els que seguim el dia a dia de la CUP Molins a les 
assemblees permanents, per ampliar punts de vista i ser més mans 
treballant. 
 

També anuncïa que es farà una altra assemblea oberta d’aquí a 2-3 
mesos, per seguir avançant en el procés avui debatut. 
 

 

A les 14h. es dóna per finalitzada l’Assemblea. 


